
 

 

 

 

Hvidovre d. 17.01.2024 

Referat af Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 17. januar 2024 kl. 17.00 – 20.10  

 

 
Mødeleder: Kathrine Høybye Frederiksen 
Deltagende ledere: Lis Apitz og Tania Kristiansen 
 
Referent: Tina Cofrancesco 
Tidsholder: Kathrine 
 
Forældrerepræsentanter: Christian Løn (Otto 1C), Søren Krogh Nielsen (Christian 1B & Nanna 
3B), Katrine Høybye Frederiksen (Albert 6A), Julie Iben Rothe (Johanne 9D), Josefine Berg (Carla 
6A, Leonora 4A), Thea Zumberi Traulsen (Isak 1B & Elias 4C), Hans Henrik Velling (Noam 7C & 
Milo 3A).  
 
SFO forældrerådsrepræsentant: Victor Greier (Vera 0.b) 
Medarbejderrepræsentanter: Flemming Bech og Peter Teglskov. 
Elevrådsrepræsentanter: Robert og Toke  
 
Afbud: Søren Krogh Nielsen, Christian Løn, Thea Zumberi Traulsen og Hans Henrik Velling. 
 
 
 
Dagsorden 

1. Elevrådet 

2. Meddelelser 

3. Opfølgning sidste skolebestyrelses møde 

4. Opskrivelse til kommende 0. klasse 

5. Budget 2024 godkendelse 

6. Udviklingssamtale – forberedelse 

7. Drøfte begrebet lektier 

8. Eventuelt 

9. Den lukkede del af dagsordenen 

 
Venlig hilsen 

Søren Krogh Nielsen   Lis Apitz  

Formand for skolebestyrelsen  Skoleleder 



O = Punkter til orientering   D = Punkter til drøftelse   B = Punkter til beslutning 

 

 

 

1. Elevrådet       
Orientering om afholdte møder og hvad eleverne i øvrigt er optaget af: 

• Eleverne har været på UMR-kursus (UndervisningsMiljøRepræsentant). Her var der 
blandt andet fokus på indeklima og mindre skærmtid i undervisningen. En ide kunne 
være at lave et forsøg på årgangene, hvor nogle klasser i en periode kører 100% 
skærmfri. 

• Undervisningsmiljøvurdering i samarbejde med elevrådet.  

• Fælles elevrådsmøde. Ønske om kortere skoledage. Talte om trivsel i skolen herunder 
de fysiske rammer i klasseværelserne. Toke skal til Finland og besøge nogle skoler.   
  

2. Meddelelser      

A. Formanden. 

• Intet at berette. 

 

B. Skoleledelsen 

• Vandsystemet taber vand. Det viser sig at der er et læk under gymnastiksalene. 

• En lærer har opsagt sin stilling pr. 1. februar. Vikar ansat frem til sommerferien, som 

skal varetage en del musiklektioner. 

• Jenny (idrætslærer) og Lis er blevet indkaldt til møde angående ny hal den 24. 

januar 2024, hvor det er muligt at komme med ideer. Den 5. februar 2024 er der 

indkaldt til arbejdsmøde.  

 

C. MED-udvalget 

• Næste møde er efter vinterferien. 

 

D. SFO-forældrerådet 

• Snart klar med en velkomstfolder. 

• Eftermiddagssnack om eftermiddagen. Stor opbakning til den nuværende ordning. 

Skolebestyrelsen ønsker fortsat at Morten redegør for det årlige budget for de 

samlet udgifter til eftermiddagssnack på SFO.  

• Kontaktforældrerådet ønsker at få knyttet lidt flere ord/ uddybning vedr. 

dagsordenspunkterne.   

 

E. Skolekontaktrådet 

• Intet at berette. 

 

F. Kontaktforældre 

• Intet at berette. 

 

G. Andre 

• Intet 

 

3. Opfølgning på udestående punkter fra sidste SB-møde  

• Skole & Forældre kan kun afmeldes af Skolebestyrelsesformanden og ikke af 
skoleledelsen samt indenfor en given tidsfrist. Søren har fået besked herom.  

 
 



 
 

4. Vedtagelse af budget 2024 

• Gennemgang af ”Forventet regnskab 2023 – budget 2024” for skole og SFO -delen.  

• SFO-budgettet er reduceret pga. at der sker en reduktion i antal klasser/elever fra 1. 
maj (hen mod 3 spor pr. årgang) 

• Det kan blive nødvendigt at sælge bussen.  

• Skolebestyrelsen godkendte budgettet.  
 

5. Op skrivelse til kommende 0. Klasse  

• Pt. er der indskrevet 56 elever. Forventer dog flere elever.  

 

6. Skoleudviklingssamtale 

• 30. januar 2024. Christian deltager. Fokuspunkt: Skærmforbrug i forbindelse med 

trivsel.  

• Hvordan kan vi fastholde/understøtte elevernes motivationen for skolen?  

Ide: Oplæg fra skolens forældre og/eller unge, evt. ældre søskende: ”Min vej til 

arbejdslivet”.  

• Skolen har en kortsigtet plan for at højde fagligheden for 9. klasserne og 

langsigtede planer for de resterende årgange. Der arbejdes på at udarbejde en plan 

over de forskellige tiltag.  

• Engstrandskolen har gode resultater ift fagligt løft. Skoleledelsen vil indhente 

erfaringer derfra. 

• Drøftelse. Ide: Kan Risbjerg gå forrest og droppe skærmtid så meget som muligt? 

Sætte høje ambitioner trods det ikke bliver nemt. Skolebestyrelsen ønsker at idéen 

bliver præsenteret for medarbejderne, da det er medarbejderne som skal bære 

opgaven. Sættes på næste møde den 5. marts 2024. 

 

7. Drøfte begrebet lektier 

• Ledelsesinput: 

Undersøgelser viser at lektier alene ikke gør ikke børn dygtigere. Derimod træning 

som læsning, matematik-spil mv. gør børn dygtigere. 

• Spørgsmål: Er der lektiecafe på skolen? Svar: nej. Risbjergskolen har tidligere haft 

lektiecafe, men det var dengang skoledagene var kortere. Efter de længere 

skoledage blev indført faldt deltagelsen i lektiecafe.  

• Elevrådet vil vende følgende på deres næste møde:  Motivationsfaktor for at have 

lyst til at gå i skole og dygtiggøre sig samt ikke være flov over at være ambitiøs. 

Hvad skal der til? 

 

 

8. Eventuelt 

Kost Politiken skal på hjemmesiden. 

 

Skolebestyrelsens input ift Jenny og Lis´ deltagelse i møder vedr. hallen: 

• Krav til midler til vedligehold af inde og ude områder. 

• Øget behov for teknisk service (arbejdstid til løsning af ekstra opgaver og servicering af 

eksterne brugere). 

• Tænkt på flow til og fra hallen – bla. for at undgå at folk bliver hængende til gene for 

naboer. 

• En opmærksomhed på parkeringsforhold – både til biler og cykler. 

• Ønske om nedgravning, så flere niveauer kan bruges. (f.eks. udnyttelse af taget til lege- 

eller opholdsområde) 

 



 

 

9. Den lukkede del af dagsordenen 

 

Punkter SB møde den 5. marts 2024: 

• Budget for de samlet udgifter til eftermiddagssnack på SFO? 

• Drop af skærmtid som forsøg på Risbjergskolen? 

• Alvorlige syge børn – handleplan? 

• Hvordan passe ledelsen på personalet i forbindelse med svære sager? 

 

 

 

 

 

 

 


